
Z á p i s 
 

z 1. schůze Komise pro místopis, cestovní ruch a propagaci města při Radě 
města Kolína konané dne 8. ledna 2015 od 15:00 hod. v zasedací síni kolínské 
radnice 
 
 
Přítomni: Ladislav Jouza, Pavel Kárník, Petr Křemen, Miroslav Macháček, Iveta 

Mikšíková, Jarmila Novotná, Jaroslav Pejša, Vladimír Rišlink, Kateřina 
Slavíčková, Filip Šádek, Martin Škorpík, Roman Škrabánek,  Jan Švarc, 

Omluveni: - 

Nepřítomni: - 

Hosté:  Gabriela Malá, Stanislav Studnička 
 
 

PROGRAM 
 

1. Zahájení 

2. Návrh na pojmenování ulice za parkovištěm u nemocnice 

3. Projednávání jednacího řádu komise 

4. Představení nových publikací o Kolíně 

5. Diskuze 

6. Závěr 

PŘÍLOHA: Usnesení komise pro Radu města Kolína 

 
 

1. Zahájení 
Zahájení:  15:00 hod. předsedou komise Mgr. Pavlem Kárníkem 

Zapisovatel:  Bc. Petr Křemen 

 
 

2. Návrh na pojmenování ulice za parkovištěm u nemocnice 
p. Kárník: V názvech se v této lokalitě pojmenovávalo podle osobností husitského období. Návrh 
přímo od obyvatel lokality je „Britská“, jelikož domy zde nedávno postavené se jmenují „Britská 
čtvrť“. 

p. Pejša:  Jedná se o ulici, která je rovnoběžná s Žižkovou a je od ní oddělena pouze parkovištěm, 
tudíž by se mělo logicky jednat o Žižkovu ulici, tudíž protinávrh Žižkova ulice. 

p. Švarc: Návrh na Divišovu ulici, jelikož Diviš bránil Kolín a dojde tím k zachování kontinuity 
názvů ulic v této lokalitě, inspirovaných husitstvím. 



 

USNESENÍ A VÝSLEDEK HLASOVÁNÍ VIZ PŘÍLOHA ZÁPISU 

 

 

3. Projednávání jednacího řádu komise 
p. Kárník: Jednací řád komise zdědila už po předminulé komisi. 

pí. Slavíčková: Uvést alespoň pár slovy, že náplní komise je i propagace a cestovní ruch. 

p. Kárník: Případné další návrhy mailem, budou i s výše uvedeným zapracovány. 

 

 

4. Představení nových publikací o Kolíně 
p. Kárník: Autorem publikace o pomnících, památnících a pamětních deskách města Kolína je pan 
Pejša, idea je taková, že to je první díl, těch témat je celá řada, a tak je řada možností, čím jak dál 
pokračovat. Touto publikací se bude město Kolín prezentovat i na nadcházejícím veletrhu 
cestovního ruchu Regiontour v Brně i na veletrhu Holiday World v Praze.  Stejně tak vyšla nová 
řada skládaček o Kolíně v nové grafice, také ta bude součástí prezentace na veletrzích. 

 

 

5. Diskuze 
p. Kárník: Existuje vystřihovací model kolínského náměstí a je nabídka tento model bezplatně 
poskytnout městu k vydání. Jedná se o měřítko 1:100, součástí jsou i autíčka apod.  

p. Pejša: Možnost pokračovat v tematicky zaměřených publikacích průvodců navazujících na právě 
vyšlý průvodce Pomníky, památníky a pamětní desky města Kolína, tentokrát se nabízí industriální 
architektura a památky. 
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p. Kárník: Infocentrum se bude stěhovat do rekonstruovaného domu Regionálního muzea Kolín na 
Karlově náměstí, dále bude pobočka v rekonstruované vodárně. 

p. Jouza: doporučil, pokud to bude ekonomicky průchodné, aby se udržela i nadále stálá přítomnost 
pracovníka informačního centra v synagoze, který by zajišťoval její zpřístupnění, prodej publikací a 
dalších předmětů. V této době je synagoga v podstatě jediná významná památka Kolína, která je bez 
větších omezení přístupná a má svou vyhraněnou návštěvnickou klientelu. Navíc hlavní dominanta 
města – chrám sv. Bartoloměje je pro většinu turistů nepřístupný. 
 

p. Rišlink: Dům bude zrekonstruovaný nejspíš v závěru roku, infocentrum bude umístěn v jedné 
z nejcennějších částí domu, v renesančním sále, nájem by měl být symbolický, na dvoře by měla 
být jakási kavárna s posezením, čili prostor to bude velmi zajímavý. 

p. Rišlink: Existovaly snahy muzea lépe zpřístupnit chrám sv. Bartoloměje, byl návrh od muzea 
kolínské farnosti na systém podobný kouřimskému, kde průvodcovskou službu v kostele provádí 
muzeum a část tržeb potom odvádí farnosti, ale ze strany kolínské farnosti není na tomto dostatečný 
zájem a všechny návrhy v tomto směry vyšuměly do ztracena. 

p. Křemen: Návrh „zpřísnit“ přístup města, pokud se dávají peníze na kostel, mělo by si město 
nekompromisně vymínit dostatečnou zpřístupněnost chrámu veřejnosti a turistům. 
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p. Škrabánek: Mělo by se pokračovat v orientačním turistickém systému, a to návazně na samotné 
označení jednotlivých památek, aby se tento systém ucelil, v Nymburce toto již funguje. 

p. Křemen: Měla by se zřídit užší pracovní skupina, která by se už začala zabývat přípravou. 

p. Kárník: Na příštím jednání komise toto doladíme. 

 

p. Křemen: Webová propagace města, je třeba zřídit zcela NOVÝ jednotný turistický informační 
portál, kde budou všechny informace pro turisty, přehledně, jednoduše, graficky atraktivně 
zpracované. 

p. Šádek: Absolutní podpora vytvoření nového turistického webového portálu, stávající stav je 
hodně pod úrovní. 

p. Škrabánek: Naprostý souhlas, webová prezentace je to nejzákladnější. 

p. Švarc: Zvážit nějakým způsobem propojení Kolína s portálem kudyznudy.cz apod. 
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p. Křemen: Obrovský potenciál Kolína tkví v cykloturistice, v roce 2014 byl jasně patrný vzrůstající 
trend v návštěvnosti města právě cykloturisty, a to i ze zahraničí, Kolín leží na labské cyklistické 
magistrále, což je např. nejoblíbenější cyklostezka v Německu, toto třeba podchytit, podpořit 
zlepšování infrastruktury pro cyklisty a cykloturisty, propagovat Kolín jako cykloturistickou 
destinaci, navázat užší spolupráci s Labská stezka o.s. a Nadace Partnerství a jednat s krajem o co 
nejrychlejší dostavbě levobřežní cyklostezky z Kolína do Poděbrad. 
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6. Závěr 
Jednání první schůze komise ukončeno v 16:30 hod. předsedou komise Mgr. Pavlem Kárníkem. 

Termín a místo příštího zasedání bude upřesněno mailem členům komise a hostům. 
 
 
PŘÍLOHA: USNESENÍ KOMISE PRO RADU M ĚSTA KOLÍNA: 

 
1. Komise pro místopis, cestovní ruch a propagaci města schválila návrh na ponechání názvu 

ulice za parkovištěm u nemocnice jako Žižkova ulice (resp. její pokračování) a jednomyslně 
doporučuje tento návrh Radě města Kolína ke schválení. 

13    0    0 

PRO  -  PROTI  -  ZDRŽEL SE 

 

2. Komise doporučuje Radě města Kolína, aby vedení města vstoupilo do jednání s farností o 
dostatečném zpřístupnění chrámu a areálu sv. Bartoloměje veřejnosti a turistům. 

13  -  0  -  0 



PRO  -  PROTI  -  ZDRŽEL SE 

 

3. Komise doporučuje Radě města Kolína pokračovat ve vydávání tematických publikací 
následujícím dílem o industriálním dědictví. 

13  -  0  -  0 

PRO  -  PROTI  -  ZDRŽEL SE 

 

4. Komise doporučuje Radě města vytvoření nového kvalitního informačního turistického 
webového portálu. 

13  -  0  -  0 

PRO  -  PROTI  -  ZDRŽEL SE 

 

5. Komise doporučuje Radě města Kolína, aby vedení města vstoupilo do jednání se 
Středočeským krajem ohledně výstavby levobřežní cyklostezky podél Labe z Kolína do 
Poděbrad. 

13  -  0  -  0 

PRO  -  PROTI  -  ZDRŽEL SE 

 

 

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Mgr. Pavel Kárník 
předseda Komise pro místopis, cestovní ruch a propagaci města 


